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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim odbytego dnia 22 grudnia 2020 r. w Urzędzie Miejskim                       

w Kamieniu Krajeńskim.  

 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 745, a zakończono o godz. 1035 

 

Komisja Budżetu i Finansów w składzie: 

1) Wiese Ewa – Przewodnicząca Komisji, 
2) Delekta Patrycja, 
3) Szymanowicz Grzegorz, 
4) Kucharski Jacek. 

 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Głomski Wojciech - Burmistrz 
2) Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 

3) Gustyn Piotr - Skarbnik  
4) Mazur Andrzej – Kierownik Referatu RGIiGK 
5) Buda Dorota – Inspektor ds. profilaktyki i zdrowia 

 
 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonała Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Ewa Wiese. Następnie przedstawiła porządek 

posiedzenia. 

 

Porządek posiedzenia 

 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Miejsko – Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Kamieniu 
Krajeńskim na rok 2021.  

2. Zmiany w WPF. 
3. Zmiany w budżecie na rok 2020.  
4. Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 

5. Projekt budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2021. 
6. Wyznaczenie obszaru i granic Aglomeracji Kamień Krajeński. 

7. Pozostałe projekty uchwał.  
        

 II. Inne sprawy organizacyjne. 

 
III. Zapytania i wolne wnioski.      

 
Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad.I.1. Miejsko – Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Kamieniu 
Krajeńskim na rok 2021.  
 

Przedstawienia tematu dokonała Inspektor ds. profilaktyki Dorota 

Buda, informując, że prowadzenie działań związanych z profilaktyką                  

i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz przeciwdziałaniem 

narkomanii należy do zadań własnych gminy. Realizacja zadań prowadzona 

jest w postaci Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021. 

Podstawę prawną przyjęcia Miejsko-Gminnego Programu Profilaktyki             

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

dla Gminy Kamień Krajeński na rok 2021 stanowi ustawa z dnia                         

26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi, art.10 ust. 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r.                                 

o przeciwdziałaniu narkomanii oraz ustawa z dnia 11 września 2019 r.                  

o zdrowiu publicznym. Wymienione akty prawne tworzą spójny system 

umożliwiający samorządom terytorialnym prowadzenie lokalnej polityki 

wobec alkoholu i narkotyków, a także wyznaczają konkretne zadania                        

i wskazują środki na ich realizację.  

Podkreśliła, że konsumpcja alkoholu ma istotny wpływ na zdrowie 

fizyczne i psychiczne zarówno jednostek jak i rodziny, a jej konsekwencje 

dotyczą nie tylko osób pijących szkodliwie, ale wpływają na całą populację. 

Zwróciła uwagę na to, że przyjęcie przez Radę Gminy wymienionego 

Programu przyczyni się do efektywnego prowadzenia działań, mających na 

celu ograniczenie spożycia napojów alkoholowych i używania narkotyków, 

zmianę struktury ich spożywania, jak również do inicjowania i wspierania 

przedsięwzięć w zakresie profilaktyki uzależnień, rozwiązywania problemów 

alkoholowych i narkomanii. 

Następnie omówiła również działania, które podejmowane były w 2020 

roku (sprawozdanie z działalności). 

 

Radny Grzegorz Szymanowicz zapytał o procedurę kierowania osób 

uzależnionych na leczenie odwykowe. 

 

Inspektor Dorota Buda poinformowała, że procedura skierowania 

osoby uzależnionej na leczenie rozpoczyna się od pisemnego zgłoszenia 

zaistniałego problemu. Podkreśliła, że często wniosek ten składany jest 

przez: pracownika socjalnego MGOPS, jednostkę Policji, kuratora, a także 

rodzinę osoby uzależnionej. Po otrzymaniu zgłoszenia Komisja wzywa taką 

osobę i podejmuję próbę zmotywowania jej do dobrowolnego leczenia. 
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Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała czy w związku z obecną 

sytuacją nastąpił wzrost ilości niebieskich kart.  

 

Inspektor Dorota Buda poinformowała, że ilość niebieskich kart jest 

porównywalna do roku ubiegłego.  

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese podziękowała za obszerne 

przedstawienie tematu.  

  

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za. 

 

Ad.I.2. Zmiany w WPF. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Przedstawił, co następuje: 

W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 
z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim                  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2020r. 
Planowane na rok 2020 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej wynoszą: 

-dochody ogółem –37.677.058,53zł, 
-wydatki ogółem –38.939.058,53zł. 

 
Brak dyskusji. 

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

4 głosami za. 

 
Ad.I.3. Zmiany w budżecie na rok 2020.  

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 

działach, rozdziałach i paragrafach. 
 

Radna Patrycja Delekta zapytała o charakterystykę energetyczną obiektów 

budowlanych - czy były to tylko 2 budynki za kwotę 5.000 zł.  

 

Odpowiedzi udzielił Skarbnik Piotr Gustyn informując, że charakterystyka 

objęła większą ilość budynków.  

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese nawiązała do ulg w opłacie za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w związku z posiadaniem 

kompostownika.  
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Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.  

  

Ad.I.4. Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień 
Krajeński. 

 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował m.in. o tym, że Wieloletnia Prognoza Finansowa 

Gminy Kamień Krajeński przygotowana została na lata 2021-2031. Prognoza 

kwoty długu opracowana została do roku, w którym zaplanowana jest spłata 

ostatniej raty kredytu długoterminowego zaciągniętego na pokrycie deficytu  

z roku 2021 oraz spłatę kredytów zaciągniętych na spłatę wcześniej 

zaciągniętych pożyczek i kredytów. Ostateczny termin spłaty powyższych 

kredytów i pożyczek zaplanowany jest na 2031 r. Przy opracowywaniu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński jako podstawowe 

zostały wykorzystane wskaźniki makroekonomiczne zawarte w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Państwa jak również wytyczne dotyczące założeń 

makroekonomicznych na potrzeby wieloletnich prognoz finansowych 

jednostek samorządu terytorialnego opracowanych przez Ministerstwo 

Finansów. W niektórych latach zostały również wprowadzone indywidualne 

przeliczenia w zależności od decyzji finansowych wprowadzonych dla 

budżetu Gminy Kamień Krajeński. 

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese nawiązała do modernizacji oświetlenia 

ulicznego w Gminie oraz zapytała jakie miejscowości będą brane pod uwagę. 

 

Odpowiedzi udzielił Skarbnik Piotr Gustyn informując, że prace dotyczące 

oświetlenia ulicznego zostały przesunięte na lata następne, natomiast                    

w chwili obecnej będą realizowane w miejscowościach, w których występuje 

faktyczny problem z oświetleniem ulicznym. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja                      

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.   

 

Ad.I.5. Projekt budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2021. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn informując, iż budżet na 2021 rok jest to zestawienie 

przewidywanych dochodów i wydatków obejmujących okres roczny. Budżet 
określa możliwości rozwoju gospodarczego w danym roku. 

 
Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała jakie budynki użyteczności 
publicznej w gminie miałby objąć montaż paneli fotowoltaicznych. 
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Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że montaż paneli 

fotowoltaicznych przewidziany jest na hali sportowej, Urzędzie Miejskim, 
szkołach w Kamieniu Krajeńskim oraz Dużej Cerkwicy. 
 

Radna Patrycja Delekta zapytała o ul. Polną w związku z planowaną 

inwestycją budowy drogi i drugą inwestycją budowy sieci kanalizacyjnej                  

i wodociągowej. Zwróciła uwagę na krótki termin wykonania inwestycji 

budowy drogi (około 2 lata). Zapytała czy w związku z przedmiotową 

inwestycją dany odcinek ul. Polnej posiada niezbędne media.    

 

Burmistrz Wojciech Głomski poinformował, że droga posiada wszelkie 

niezbędne przyłącza i od stycznia ruszają przygotowania dotyczące budowy 

tej ulicy. 

 

O budowę w/w drogi zapytał również radny Grzegorz Szymanowicz. 

 

Burmistrz Wojciech Głomski nawiązał do projektu planowanej budowy 

obwodnicy Kamienia Krajeńskiego.   

 

Radny Jacek Kucharski zapytał o kosiarkę bijakową i o to jakie będzie tereny  

wykaszać. 

 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że ma umożliwić profesjonalne 

wykaszanie również tych miejsc trudno dostępnych.  

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese pogratulowała pozyskania środków na 

montaż paneli fotowoltaicznych oraz budowę ulicy Polnej. 

 

Burmistrz Wojciech Głomski podsumowując, nawiązał do współpracy z firmą 

z Bydgoszczy, która wykonała drogę w Dąbrowie i zapowiedział dalszą 

współpracę w związku z planowaną budową ulicy Polnej. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.   

 

Ad.I.6. Wyznaczenie obszaru i granic Aglomeracji Kamień Krajeński. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Kierownik 

Referatu RGIiGK Andrzej Mazur. Poinformował, że Aglomeracja Kamień 

Krajeński została wyznaczona uchwałą Nr XII/279/15 Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego z dnia 28 września 2015 r. w sprawie wyznaczenia 

aglomeracji Kamień Krajeński (Dz. Urz. Woj. Kuj. -Pom. z 2015 r., poz. 

2986). Zgodnie z Uchwałą Nr XII/279/15 Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego z dnia 28 września 2015 r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji 
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Kamień Krajeński wyznaczono Aglomerację Kamień Krajeński o równoważnej 

liczbie mieszkańców (RLM) 4.960 z oczyszczalnią ścieków zlokalizowaną na 

terenie miasta Kamień Krajeński, której obszar obejmuje miejscowości: 

Kamień Krajeński, Dąbrówka (część miejscowości), Duża Cerkwica (część 

miejscowości), Mała Cerkwica (część miejscowości), Radzim, Orzełek (część 

miejscowości), Obkas (część miejscowości). 

Po przeprowadzonej weryfikacji obszaru i granic aglomeracji Kamień 

Krajeński stwierdzono niezgodność RLM dotychczas obowiązującej 

aglomeracji z RLM rzeczywistym aglomeracji oraz konieczność zmiany 

zakresu terytorialnego obszaru dotychczasowej aglomeracji (zmianę obszaru  

i granic aglomeracji) ze względu na uwarunkowania, wynikające z obecnej 

sytuacji w zakresie istniejącego systemu kanalizacji zbiorczej oraz 

zweryfikowane tereny aglomeracji dla obszarów nieskanalizowanych (do 

wykluczenia z obszaru aglomeracji). 

Na etapie weryfikacji obszaru i granic aglomeracji przeprowadzono 

zmiany w przebiegu granic aglomeracji wynikające z: 

- włączenia do obszaru aglomeracji terenów skanalizowanych leżących poza 

granicami aglomeracji (np. część miejscowości Płocicz); 

- wykluczenia pojedynczych działek ewidencyjnych nieskanalizowanych 

znajdujących się skrajnie przy granicy aglomeracji, które obsługiwane są 

przez indywidualne rozwiązania gospodarki ściekowej (zbiorniki 

bezodpływowe lub przydomowe oczyszczalnie ścieków). 

Przeprowadzona weryfikacja obszaru i granic aglomeracji Kamień 

Krajeński wprowadziła zmiany w granicach aglomeracji zmieniając obszar 

aglomeracji. 

Wejście w życie uchwały nie obciąży budżetu Gminy Kamień Krajeński. 

Prawidłowa identyfikacja aglomeracji, jej granice i obszar ma zasadniczy 

wpływ na wyposażanie gminy w system kanalizacyjny i oczyszczalnie ścieków 

oraz realizację przez gminę zobowiązań wynikających z Traktatu Akcesyjnego 

w części dotyczącej dyrektywy ściekowej. 

 

Radna Patrycja Delekta zapytała czy będą musiały być zmieniane plany 

miejscowe, które narzucają przyłączenie się do projektowanych lub 

istniejących sieci kanalizacyjnych i wodociągowych. Podkreśliła, że chodzi jej 

o dodatkowy dokument do planu miejscowego dla inwestora na podstawie 

aglomeracji, które dopuszczają budowę zbiornika.  

 

Kierownik Referatu RGIiGK Andrzej Mazur, stwierdził, że rzeczywiście jest 

tak, że jak plan zagospodarowania przewiduje sieć to trzeba ją wybudować. 

Należy jednak wybrać priorytety i zastanowić się czy budować kanalizację do 

pustych działek, wiedząc jakie są finanse gminy. Podkreślił, że jeżeli jest 

miejscowy plan to można wydać zaświadczenie, że do czasu wybudowania 

dopuszcza się zbiornik tymczasowy.  
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Radny Jacek Kucharski wyraził niezadowolenie z kolejności i zasad budowy 

sieci kanalizacyjnych w Kamieniu Krajeńskim.  

 

Do wypowiedzi radnego odniósł się Kierownik Referatu RGIiGK Andrzej 

Mazur i wyjaśnił, że sieci kanalizacyjnych nie rozpatruje się pod względem 

ulic, a już istniejącej aglomeracji.  

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za. 

 
II. Inne sprawy organizacyjne. 

 

Brak.  

 

III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zgłosiła problem z wyświetlaniem 

prędkości na drodze w Dąbrówce. Poprosiła również o zamieszczenie na 

stronie internetowej Urzędu harmonogramu wywozu odpadów na 2021 rok.  

 

Kierownik Referatu RGIiGK Andrzej Mazur poinformował, że przyjął 

zgłoszenie dotyczące licznika prędkości i zajmie się przedmiotową sprawą. 

 

Burmistrz Wojciech Głomski poinformował, że harmonogram został 

doręczony wraz z informacją o stawce za wywóz odpadów. Podziękował za 

zwrócenie uwagi na brak harmonogramu na stronie internetowej.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 22 grudnia 2020 r.  

Przewodnicząca Komisji                                                                   

/-/ Ewa Wiese 


